
2024上海大学“一带一路”沿线国家城市发展高级研修项目

招生简章

2024 The Belt and Road Senior Training Program

项目特色 Program Objectives

- ◇ 通过城市发展主题的讲座和研讨会与一带一路国家优秀青年探讨新时代城市建设。

Discuss urban construction in the new era with the talents from countries along the Belt and Road via lectures and seminars on urban development.

- ◇ 深入的文化讨论，加强各国间的经济、文化和教育等领域的交流合作。

Enhance exchange and cooperation in economic, culture and education via cultural discussions.

- ◇ 通过企业参观和项目考察，探索“一带一路”倡议下的命运共同体带来的机遇。

Explore opportunities from the Community of Common Destiny under the Belt and Road Initiative through virtual tour of enterprises and project investigations.

自2013年“一带一路”倡议提出以来，它在世界范围内广受欢迎和响应。上海作为全球金融中心和交通枢纽，被视为展示中国大陆经济蓬勃发展的窗口。在本次项目中，通过丰富的线上讲座、研讨会，深入的文化讨论和公司参观，并通过与国内外专家、学生的对话和交流中获得建设性意见。

Since the Belt and Road Initiative was proposed in 2013, it is popular and responsive all around the world. Shanghai University is located in the transportation hub of China, which is the global financial city showing the world the prosperity of China's economic development. In this program, except for various lectures, workshops, in-depth cultural discussions and company visits, students will have the chance to exchange ideas with the experts at home and abroad and brainstorm together with the other students of international background.

1 项目信息 Program Information

1.1 举办时间 Time

2024年7月13日至8月2日 July 13, 2024---August 2, 2024

1.2项目类别 Program Type

奖学金项目Scholarship Program

1.3 授课语言Teaching language

英语 English

1.4 项目内容 Project Content

板块 Module	主题 Theme	内容 Content	课时 Class Hour
上海城市发展之路 The Road of Shanghai Development	主题Topic 1: 上海概况Overview of Shanghai	专题讲座 Lecture	2
	主题Topic 2: 一带一路跨文化交际 The Belt and Road Cooperation and Intercultural communication	专题讲座 Lecture	2
	主题Topic 3: 上海城市环境美学 Shanghai Urban Environmental Aesthetics	专题讲座 Lecture	2
		上海城市地标建筑 Landmarks in Shanghai Visit	
	主题Topic 4: 上海立体交通网络发展经验 Experience on the Development of Shanghai Stereo-traffic Network	专题讲座 Lecture	2
		上海知名景点参访 Famous Sites in Shanghai Visit	
现代城市管理 与治理 Modern City Management and Governance	主题Topic 1: 大数据时代的社会治理 Social Governance in Big Data Era	专题讲座 Lecture	2
	主题Topic 2: 上海智慧型城市 Shanghai on the way to be a Smart City	专题讲座 Lecture	2

	主题Topic3: 供给侧改革与中国新经济政策 Supply-side reform and new economic policy of China	专题讲座 Lecture	2
	研讨会1: 城市发展的社会问题与对策 Workshop 1: Social Problems and Countermeasures of City Development		
	研讨会2: 现代城市管理和治理经验 Workshop2: Experience on Modern City Management and Governance		
上海发展的 机遇与挑战 Opportunities and Challenges of Shanghai Development	主题Topic1: 中国的营商环境 China's Business Environment	专题讲座 Lectures	2
		相关企业参访 Company Visit	
	主题2: 张江高科技发展区经验 Experience on Zhangjiang High-techZone Development	专题系列讲座 Lectures	2
	研讨会3: 核心城市经济和社会发展的机遇和挑战 Workshop3: Opportunities and Challenges in the Economic and Social Development of the Core City		

2 申请信息How to Apply

2.1 申请资格Requirements for Applicants:

“一带一路”沿线国家的优秀青年人才，持有非中国护照的外国人，年龄在18-45岁。

Young talents from countries involved in the Belt and Road Initiative, foreigners between 18-45 years old with non-Chinese passport.

2.2 申请截止日期Application Deadline

2024年5月30日May 30th,2024

2.3 申请材料Application Materials (PDF or JPG form, etc.)

- 护照个人信息页Information Page of Passport
- 近六个月内的护照尺寸证件照（大小在 100K 以内） **ID photo**（less than 100kb）
- 最高学历证书Highest Degree Certificate
- 英语水平证书English Proficiency Certificate
- 个人简历CV
- 推荐信: 由所在单位负责人或学校教授或副教授签字的推荐信A letter of recommendation signed by the current employer or the professor who can recommend the work or academic performance.

2.4 签证 Visa: 申请学习类签证入境A student visa is required to study in China.

2.5 申请流程Application Procedures:

第一步：登录上海大学网上申请系统(<https://apply.shu.edu.cn>);

点击Apply now，用邮箱注册账号登录；

第二步：选择非学历项目-暑期项目-“2024上海大学‘一带一路’城市发展高级研修项目；

第三步：上传材料，提交申请；

第四步：请选择“到校支付”报名费；

第五步：15个工作日内收到电子版录取通知书。

2.5.1. Apply via <https://apply.shu.edu.cn>.

2.5.2. Select “Non-degree Program”- “Summer School”-“2024 The Belt and Road Senior Training Program”.

2.5.3. Upload materials then submit.

2.5.4. Please choose “Pay application fee when arrive”..

2.5.5. Admission notice received within 15 working days.

3. 奖学金信息Scholarship

奖学金包含学费、活动费、住宿费（单人间）以及外出活动期间的人身意外险。

奖学金名额20人。

备注：住宿费仅提供项目期间，即21天的住宿安排。超出天数需自行承担。

It includes tuition fee, activity fee, accommodation fee(single room) and the accident insurance fee for the duration of the trip. The scholarship quota is 20.

**The free accommodation is provided during the program period, 21 nights in total. Self-funded for extra stay.*

4. 联系方式Contacts

联系人Contacts: 黄鑫 MS. HUANG Xin

地址Address: 上海大学国际教育学院

College of International Education, Shanghai University

电话TEL +86-21-5633-1888

邮件 Email: huangxin29@shu.edu.cn